
Protokół Nr III/2002
z III sesji Rady Miejskiej w Złotym Stoku odbytej

w siedzibie Rady Miejskiej w Złotym Stoku – Rynek 22
dnia   30  grudnia    2002 r.

Godz. rozpoczęcia 10.15, zakończenia 16.50. 
Stan Rady: 13 radnych, obecni: 12 radnych, nieobecna: Barbara Król

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Irena Biskupska – Skarbnik Gminy
2. Sołtysi wg załączonej listy obecności.
3. Leszek Janiec – Skarbnik KS UNIA
4. Anna Grzesiuła – Kierownik ref. OR
5. Monika Marmura-Brysiak – inspektor ds. uzależnień

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie obrad.
2. Przyjęcie porządku dziennego.
3. Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.
4. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie na 2003 rok.
5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2003 rok.
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
7. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Złoty Stok.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa wsi Chwalisław.
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji ds. referendum.
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Rady i Komisji Rady Miejskiej.
11. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami.
12. Zapytania i wolne wnioski.
13. Zamknięcie obrad.

Ad. 1 i 2
Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Tichanowicz o godz. 10.15 otworzył III sesję Rady
Miejskiej IV kadencji i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności ak-
tualnie w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie
prawomocnych uchwał. Do przedstawionego porządku obrad Burmistrz Miasta zgłosił następujące
tematy:

1. podjęcie uchwały w sprawie utworzenia  środka specjalnego pod nazwą:  „  Wynajem sali
sportowej,  wynajem pomieszczeń,  wyżywienie i  inne wpływy” przy Samorządowym Ze-
spole Szkół w Złotym Stoku.

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad wraz z dodatkowym punktem.

Ad. 3
Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.

W skutek pisemnego zrzeczenia się mandatu przez Radnego Wojciecha Giżę wybranego z listy nr 8
– Komitetu Wyborczego Wyborców Nasza Wspólnota, w okręgu wyborczym nr 7 w Złotym Stoku,
Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/19/02 w sprawie wygaśnięcia mandatu radne-
go.

Ad. 4
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie na 2003 rok.



Po zreferowaniu uchwały przez Skarbnika Gminy i wysłuchaniu pozytywnej opinii Komisji Budże-
towej, Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/20/02 w sprawie dokonania zmian w
budżecie na 2003 rok.

J. Wargacki zwrócił uwagę, by ważne zmiany w budżecie sygnalizować też na branżowych
Komisjach Rady Miejskiej.

Ad. 5
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia środka specjalnego pod nazwą: „ Wynajem sali spor-
towej, wynajem pomieszczeń, wyżywienie i inne wpływy” przy Samorządowym Zespole Szkół
w Złotym Stoku.

Projekt uchwały zreferowała Skarbnik Gminy, wyjaśniając radnym powyższe zagadnienie.

A. Kościółek wnioskował o dopisanie w § 7 następujące zdania: „ środki finansowe ze zlikwidowa-
nych środków specjalnych zgodnie z § 7 przechodzą na rzecz tworzonego środka specjalnego.”

Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/21/02 w sprawie utworzenia środka spe-
cjalnego pod nazwą:  „ Wynajem sali  sportowej,  wynajem pomieszczeń, wyżywienie i  inne
wpływy” przy Samorządowym Zespole Szkół w Złotym Stoku wraz ze zgłoszoną poprawką.

Ad. 5
Podjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2003 rok.

Przewodniczący Rady na wstępie odczytał pisma:
- organizacji  LOT Ziemi Ząbkowickiej o dofinansowania działalności w wysokości 2500 zł.
- i Stowarzyszenia KS UNIA w sprawie zwiększenia kwoty dotacji w budżecie na 2003 rok o 5

tys. zł.
Skarbnik Gminy odczytała:
- pozytywną opinię RIO we Wrocławiu
- wnioski do budżetu zgłoszone przez Komisje Rady Miejskiej.

Radny J. Wargacki zasugerował rozważenie możliwość zatrudnienia podopiecznych OPS do odpra-
cowywania zasiłków. Na pewno będzie to dla nich duże wsparcie psychiczne. Do tego jednak po-
trzebna jest lepsza współpraca z OPS.

W. Wieja przypomniał o zgłaszanym wniosku dot. dofinansowania, zaoszczędzoną na dowożeniu
dzieci kwotą 30 tys. zł., zadań rzeczowych Samorządowego Zespoły Szkół. Można też rozpatrzyć
możliwość przekazania środków ze sprzedawanego majątku oświaty.

A.  Kościółek  zauważył,  że  warunkiem przekazania  tych  środków jest  otrzymanie „Gimbusa”  i
zaoszczędzenie w związku z tym kwoty na dowożeniu dzieci.

Burmistrz poinformował Radę, że zachodzi konieczność odtworzenia wniosku na halę sportową,
ponieważ Totalizator  Sportowy nie będzie mógł dofinansować budowy naszego kompleksu. We
wniosku musi być tylko sala sportowa, bez zaplecza.

Radny Z. Alchimowicz zapytał, co ze Strażą Miejską?

Burmistrz wyjaśnił, że przygotowywany jest nowy schemat organizacyjny urzędu miasta, w którym
zakładane są oszczędności. Z przeniesieniem strażników są problemy natury formalno-prawnej i
duże obostrzenia dla kandydatów na policjantów.

J. Tichanowicz zaproponował zwiększyć dotację dla KS UNIA o 5 tys. zł. ze środków za koncesje
na alkohol.



A. Grzesiuła wyjaśniła, że środki te przeznaczane są na finansowanie różnych form przeciwdziała-
nia alkoholizmowi. Jest  możliwość dofinansowania, ale KS UNIA musiałby opracować program
profilaktyczny i na tej podstawie ubiegać się o dofinansowanie części z Kasy Chorych a części z
ww. funduszu.

J. Wargacki zaproponował, by szkoła dołożyła się do utrzymania stadionu.

I. Sosnowski zauważył, że co roku wydatki na kluby sportowe wzrastały, w tym roku dodatkowo
KS otrzymało prowizje od opłaty targowej, a wcześniej za parking.

W. Pietrusiów zapytała, co ze środkami z wstępów na mecze?

L. Janiec wyjaśnił, że środki te przekazywane są na działalność klubu i szczegółowo rozliczane. Na
jednym z meczy zarobili za bilety wstępu kwotę 40 zł.

A. Kościółek zaproponował zabrać kwotę 5 tys. zł. z rezerwy budżetowej i dołożyć KS UNIA.

S. Kozdrowski zauważył, że we wszystkich działach jest za mało środków, dlatego poparł wniosek
A. Kościółka o przekazanie tych środków z rezerwy.

Rada Miejska jednogłośnie przegłosowała wniosek A. Kościółka dot. zwiększenia dotacji dla KS
UNIA z rezerwy budżetowej.

Rada przegłosowała też większością głosów (8 za, 4 osoby wstrzymały się od głosowania) wniosek
o pozostawienie kwoty 30 tys. zł. na remoncie elewacji.

Jednogłośnie przegłosowano wniosek dot. rozdysponowania zaoszczędzonej kwoty z dz. 854 –
Przedszkole w Mąkolnie i Przedszkole Bajka – w wysokości 9540 zł. w następujący sposób:

- 5000,-zł. – dla OSP Złoty Stok na budowę garażu,
- 4540,-zł. – na częściową zapłatę za wymieniony piec c.o. w budynku Urzędu Miasta,

W związku z wnioskiem Komisji Gospodarki o przekazanie 50% rezerwy na remont kanalizacji ul.
Leśnej i Sienkiewicza, Rada Miejska większością głosów (11 za, 1 osoba wstrzymała się od gło-
sowania) zdecydowała pozostawić kwotę rezerwy bez zmian.

Zgłoszony przez Komisję Gospodarki wniosek dot. przekazania:
- 5% ze środków  z dz. OPS 85314 – zasiłki – w wysokości 8.800,-zł.
- 10% z dz. 85319 – środki na utrzymanie OPS – w wysokości 7.575,-zł.

z przeznaczeniem na odpracowywanie zasiłków przed podopiecznych OPS, po wyjaśnieniu Skarb-
nika i ostatecznego wycofania się wnioskodawcy, Rada Miejska zdecydowała odrzucić.

J. Wargacki odstąpił od wniosku pod warunkiem zapewnienia, że place zabaw będą w miarę po-
trzeby wykaszane.

Burmistrz wyjaśnił, że wiele osób zalega wobec gminy z podatkami, podjęta zostanie więc próba
umożliwienia tym najuboższym odpracowania tych zaległości.

Wniosek Komisji Edukacji i Spraw Społecznych dot. likwidacji konkursów „Na najładniejszą za-
grodę” i „Najładniejszy wystrój świąteczny” i przekazania kwoty 3.000,-zł. na potrzeby wsi Chwali-
sław, Radni przegłosowali ostatecznie większością głosów (11 za, 1 osoba nie brała udziału w gło-
sowaniu), pod jednym warunkiem, że co roku będzie się dokładało większą kwotę do jednego sołec-
twa, co pozwoli na wykonanie w nich poważniejszych inwestycji.



E. Starżyk zasugerowała, że jednym z takich zadań powinna być na pewno budowa kaplicy cmen-
tarnej w Płonicy.

W. Pietrusiów wnioskował o konieczność budowy nowego szamba w Mąkolnie 48.

J. Ciućmak wyraził niezadowolenie z likwidacji konkursów na najładniejszy ogródek, powinno się
go pozostawić.

M. Stępkowska stwierdziła, że w budżecie nie uwzględniono sprawy odcinka wodociągu we wsi
Laski.

Rada Miejska po zapoznaniu się z wysokością diet w innych gminach zdecydowała większością
głosów (8 za, 4 osoby wstrzymały się od głosowania), by dokonać niezbędnych wyliczeń i przy-
gotować projekt uchwały w sprawie zmiany wysokości diet.

Z uwagi na brak środków, Rada zdecydowała odłożyć pismo LOT Ziemi Ząbkowickiej w sprawie
dofinansowania.

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt budżetu wraz z przegłosowanymi wnioskami:

Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/22/02 w sprawie budżetu miasta i gminy
na 2003 rok.

Ad. 6
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Projekt uchwały wraz z programem przedstawiła Pełnomocnik ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi
Pani Anna Grzesiuła przy z autorką programu Panią Moniką Marmurą-Brysik.

Na zapytanie Radnego J. Tichanowicza, Pani Monika Marmura-Brysik wyjaśniła, że z punktu w
2002 roku skorzystało 164 osoby, z usług terapeuty - 8 osób, 19 osób wnioskowało do Komisji o za-
stosowanie leczenia. Nie można jednak podać oczywistego efektu, ponieważ alkoholicy to ludzie,
którzy trzeźwieją, znowu wpadają w nałóg i znów wracają. jednak ich powroty do duży sukces.

Na zapytanie o narkomanię, Pani Monika wyjaśniła, że od 2 lat działalnością objęto również nar-
komanię.  Przeprowadzono szkolenie  dla  nauczycieli,  prowadzone są  pogadanki z  dziećmi.  Nar-
komania jak widać z diagnozy dotarła również i do nas, najważniejsze są jednak pierwsze symp-
tomy tej choroby, dlatego duża rola rodziców.

Po zreferowaniu uchwały przez Panią Annę Grzesiuła, Rada Miejska po uzyskaniu niezbędnych
wyjaśnień  jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/23/02 w sprawie przyjęcia programu Rozwi-
ązywania Problemów Alkoholowych.

Ad. 7
Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Złoty Stok.

Po zreferowaniu przez Przewodniczącego Komisji Statutowej prac komisji  nad zmianami Statutu
Gminy, Radni zgłosili następujące poprawki:

1) w dziale PRACOWNICY URZĘDU – w ust. 3 – wykreślić „samodzielne stanowiska”



2) w § 17 pkt 7 zapisać, że „w posiedzeniu komisji uczestniczy Burmistrz lub osoba przez niego
wyznaczona”.

Rada Miejska przegłosowała te poprawki większością głosów (8 za, 4 osoby wstrzymały się od gło-
sowania).

Radna E. Starżyk zwróciła uwagę na wyłączne upoważnienie Przewodniczącego do zwoływania
sesji, nie powinno się cedować tego na zastępcę przewodniczącego.

W. Wieja wnioskował o wykreślenie komentarza do herbu gminy.

Rada Miejska większością głosów (9 za, 2 osoby wstrzymały się od głosowania, 1 ubyła z ob-
rad) podjęła uchwałę Nr III/24/02 w sprawie Statutu Gminy Złoty Stok.

Ad. 8
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa wsi Chwalisław.

Po zreferowaniu przez Przewodniczącego Komisji Statutowej prac komisji  nad zmianami Statutu
Sołectwa Chwalisław, Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/25/02 o zmianie Sta-
tutu Sołectwa Chwalisław.

Sołtys wsi Laski J. Ciućmak zapytał, co z pozostałym mieniem w sołectwie, którego brak w Sta-
tucie, np. LZS?

Burmistrz stwierdził, że sołectwa powinny wystąpić jakie mienie chcą przejąć.

Ad. 9
Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji ds. referendum.

Ze zgłoszonych kandydatów:
1) Elżbieta Starżyk – wyraziła zgodę na pracę,
2) Józef Wargacki – wyraził zgodę na pracę,
3) Jerzy Tichanowicz wyraził zgodę,
4) Zbigniew Alchimowicz – wyraził zgodę,
5) Waleria Pietrusiów – wyraziła zgodę,
6) Andrzej Kościółek – wyraził zgodę.

Na przewodniczącego Komisji większością głosów (11 za, 1 osoba wyłączyła się z głosowania – J.
Wargacki) wybrano radnego Józefa Wargackiego.

Na wniosek Przewodniczącego Komisji, na Zastępcę tej komisji większością głosów (11 za, 1
osoba wyłączyła się z głosowania – E . Starżyk) wybrano Radną Elżbietę Starżyk.

Rada Miejska większością głosów (11 za, 1 osoba wstrzymała się od głosowania) podjęła uchwałę
Nr III/26/02 w sprawie powołania komisji ds. referendum.

Ad. 10
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Rady i Komisji Rady Miejskiej.

Rada przez aklamację przyjęła wniosek Pana Wojciecha Giży w sprawie ujęcia w planie pracy
Komisji Gospodarki tematu dot. przedstawienia inwentaryzacji przyrodniczej gminy Złoty Stok.

Rada Miejska również przez aklamację odstąpiła od wnioski Radnego J. Wargackiego w sprawie
utworzenia doraźnej komisji ds. mieszkaniowych.



Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/27/02 w sprawie przyjęcia planów pracy
Rady i Komisji Rady Miejskiej.

Ad. 11
Informacja Burmistrza z działalności między sesjami.

Rada Miejska po wysłuchaniu wyjaśnień do przedłożonego sprawozdania, przyjęła go przez akla-
mację.

Ad. 12
Zapytania i wolne wnioski.

1. J. Tichanowicz:
- zgłosił o konieczności rozwiązania sprawy ogrodzonego wyciągu,
- wnioskował, by święta i uroczystości państwowe były obchodzone, a zaproszenia spo-

rządzać w formie plakatów.
- interweniować w sprawie świateł ostrzegawczych na przejściu przy ul. 3 Maja – Pl. Mic-

kiewicza,
2. M. Stępkowska zapytała, czy Gmina podjęła kroki w celu pomocy Panu Talarczykowi?
3. H. Gawłowski wnioskował o:

- sporządzenie nowych mapek sołectw z zaznaczeniem działek, gdyż obecne są bardzo nie-
czytelne,

- interwencję u Nadleśnictwa w sprawie poboczy Mąkolno-Chwalisław,
- naprawę okien na przystanku PKS w Chwalisławiu,
- znalezienie właścicieli i zobowiązanie do uporządkowania 3 opuszczonych posesji w Chwa-

lisławiu,
4. Z. Alchimowicz wnioskował o:

- interwencję w sprawie posypywania przejścia z ul. Św. Jadwigi na ul. Chrobrego,
- uzupełnienie oświetlenia w przejściu z ul. Wolności na Św. Jadwigi (na chodniku wbite

są słupki, które w ciemności są niewidoczne i stanowią zagrożenie),
5. I. Sosnowski zapytał o:

- wycinkę lip w Laskach?
- wydłużenie godzin pracy banku?
- sytuację dot. wysypiska odpadów komunalnych

6. W. Wieja wnioskował:
- by straż miejska o godz. 11.30 przeprowadzała dzieci przez skrzyżowanie,
- interwencję w sprawie zjeżdżania samochodów w celu objechania progów zwalniających

przy ul. Wojska Polskiego,
7. E. Starżyk zapytała, czy wpłynęło do Gminy pismo dot.  zmiany okręgu podatkowego?
8. A. Kościółek zapytał, czy nie ma zagrożenia nie wydatkowania środków na budowę sali spor-

towej?

Ad. 13
Zamknięcie obrad.

Po wyczerpaniu spraw, Przewodniczący o godz. 16.30 zamknął obrady III sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady
   Jerzy Tichanowicz


